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Bestuurssamenvatting

Het afgelopen half jaar is gewerkt aan het ontwikkelen van een Fietsbeleidsplan.  Een conceptversie is gereed en als 

bijlage bijgevoegd. In dit voorstel leggen wij het conceptplan aan u voor en doen wij een voorstel voor het vervolg. 

Beslispunten

1. In te stemmen met het concept ‘Fietsbeleidsplan 2022 – 2030’;

2. De raadsleden te betrekken bij het ontwikkelen van het Fietsbeleidsplan door het conceptplan te bespreken in een 

Rond de tafel bijeenkomst.

Besluit

Inleiding

De gemeente Raalte werkt aan de verbetering van de verkeersveiligheid door uitvoering te geven aan de maatregelen uit 

de Verkeersagenda. Veel maatregelen uit de Verkeersagenda komen de veiligheid van de fietsers ten goede. Hierbij valt te 

denken aan markeringen van voorrangssituaties, beveiligen van fietsoversteken, verwijderen/beveiligen van paaltjes op 

fietspaden en aanbrengen van snelheidsremmende maatregelen. De gemeente wil het fietsgebruik echter een extra 

impuls geven. Dit streven sluit aan op landelijke en regionale ambities. Meer gebruik van de fiets biedt vele voordelen: 

- Fietsen is gezond 

- Fietsen is een duurzame manier van verplaatsen 

- Fietsen is op recreatief vlak een belangrijke economische drager 

- Fietsen geeft geen overlast voor de omgeving  

- Fietsen nemen niet veel openbare ruimte in beslag 

- Fietsen vormt een belangrijke schakel in de mobiliteitsketen (voor- en natransport) 

- Fietsen is van jong tot oud een beschikbaar alternatief als vervoerwijze 

In het concept-Fietsbeleidsplan wordt op hoofdlijnen beschreven op welke wijze de gemeente het fietsgebruik wil 

verhogen en de fietsverkeersveiligheid wil verbeteren. Deze uitwerking is gebaseerd op een inventarisatie van de 

bestaande situatie, landelijke, regionale en gemeentelijke beleidskaders en verwachte ontwikkelingen. Daarnaast is de 
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inbreng van inwoners (geïnventariseerd middels een online enquête) belangrijk geweest voor de ontwikkeling van het 

conceptplan. 

Beoogd effect

1. De basis vast te leggen voor een nadere uitwerking van het fietsbeleid 

2. De raad een meedenkende rol te geven in de uitwerking van het fietsbeleid  

Argumenten

1. Het concept Fietsbeleidsplan geeft handvaten voor de nadere uitwerking

Op basis van een inventarisatie van de huidige situatie (zoals fietspadbreedtes, verhardingssoorten, fietsongevalslocaties) 

en de inbreng van inwoners, VVN en Plaatselijk Belangen zijn accenten gelegd op de knelpunten die het meeste aandacht 

verdienen.  In het concept Fietsbeleidsplan komt tot uiting dat het gewenst is in te zetten op de volgende sporen:

- Verbetering samenhang fietsnetwerk  

- Verbetering inrichting en comfort fietsroutes  

- Aanpak onveilige locaties 

- Doelgroep gerichte educatie fietsveiligheid 

- Handhaving 

- Optimalisatie van de keten(mobiliteit) 

- Marketing  

In het conceptplan wordt in hoofdlijnen aangegeven op welke wijze deze sporen worden uitgewerkt. Een concrete 

uitwerking moet zijn beslag krijgen in een Uitvoeringsprogramma waarin de uit te werken maatregelen worden 

vastgelegd. Hierover meer in de paragraaf ‘Vervolg’.

2. De Rond de tafel bijeenkomst biedt raadsleden de gelegenheid inbreng te leveren bij de planontwikkeling  

Op 2 december wordt het concept Fietsbeleidsplan besproken in een Rond de tafel bijeenkomst. De raadsleden worden 

op de hoogte gebracht van de inhoud van het plan, de wijze waarop deze tot stand is gekomen en het voorgenomen 

vervolg. Wij willen van de gelegenheid gebruik maken om de visie op hoofdlijnen met de raadsleden te bespreken om 

zodoende input op te halen om de visie aan te scherpen (zie memo voor de Agendacommissie van 22 november die als 

bijlage is bijgevoegd).

Duurzaamheid

Het stimuleren van het fietsverkeer zal een positief effect hebben op de CO2 uitstoot van het wegverkeer omdat vaker de 

fiets wordt gebruikt in plaats van de auto. Daarnaast zal vaker bewegen een positieve uitwerking hebben op de 

gezondheid. De Gemeentelijke DuurzaamheidsIndex (GDI) ‘CO2 uitstoot wegverkeer’, ‘gezondheid kinderen’, 

‘gezondheid volwassen’ en ‘vervoerswijze’ speelt dus een rol in de besluitvorming. 

Kanttekeningen

n.v.t.

Financiën

Het concept-beleidsplan heeft op dit moment geen financiële consequenties. Bij de  uitwerking van het concept-

fietsbeleidsplan wordt een Uitvoeringsprogramma opgesteld. De planning is dit Uitvoeringsprogramma in juni 2022 

gereed te hebben. In dit Uitvoeringsprogramma wordt het beleid vertaald in concrete maatregelen en worden de 

maatregelen geprioriteerd op basis van beleidskaders, onderhoudsprogramma’s, ruimtelijke ontwikkelingen en 

subsidiemogelijkheden. De maatregelen worden op kosten gezet. De kostenraming is input voor een investeringsvoorstel 

die wordt meegenomen bij de integrale afweging voor de begroting 2023. Bij het opstellen van het 

Uitvoeringsprogramma wordt rekening gehouden met het MIP (MeerjarenInvesteringsProgramma openbare ruimte) en 

de Verkeersagenda.
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Vervolg

Na instemming van het college met het concept-fietsbeleidsplan wordt het plan besproken op 2 december in een Rond 

de tafelbijeenkomst. Zoals aangegeven willen wij van de gelegenheid gebruik maken om de visie met de raadsleden te 

bespreken om naderhand het conceptplan bij te stellen. Tijdens het bijstellen van het plan wordt het vertalen van de visie 

uitgewerkt in een concreet maatregelenpakket dat zijn beslag zal krijgen in een Uitvoeringsprogramma. Bij het 

ontwikkelen van dit programma willen wij de inwoners en andere stakeholders betrekken. Op welke wijze wij dit precies 

willen doen is nog niet bekend. Gestreefd wordt om in het tweede kwartaal 2022 het bijgestelde Fietsbeleidsplan en het 

Uitvoeringsprogramma inclusief de benodigde middelen voor te leggen aan het college. Conform de 

inspraakverordening wordt het plan ter inzage gebracht zodat een ieder een zienswijze kan indienen.

Na instemming met het Fietsbeleidsplan en vaststelling van het Uitvoeringsprogramma door het college worden 

raadsleden desgewenst  opnieuw op de hoogte gebracht van de resultaten in een Rond de tafelbijeenkomst. Gekoerst 

wordt op vaststelling door de gemeenteraad van het Fietsbeleidsplan in september 2022. 

Communicatie

n.v.t.

Bijlagen

Bijlage 1 Concept ‘Fietsbeleidsplan 2022 – 2030’

Bijlage 2 Memo Agendacommissie


